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کوتاه اقتصادی

* معاون وزیر جهاد کش��اورزی در امور آب، خاک و صنایع گفت:  بر 
اساس مصوبه اخیر مجلس، برای توسعه صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش 
کش��اورزی نیز می توان از تس��هیلات 2300 میلیارد تومانی صندوق 
توس��عه ملی استفاده کرد. رحیم سجادی در گفت وگو با ایسنا اظهار 
ک��رد: پیش از این نماین��دگان مجلس مصوب کرده بودند 10 درصد 
از منابع صندوق توس��عه ملی به صورت تسهیلات ارزان قیمت برای 
س��رمایه گذاری در بخش کشاورزی اختصاص یابد اما در این مصوبه 
نامی از صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش کشاورزی عنوان نشده بود که 
بر اس��اس طرح استفساریه اخیر، این بخش نیز می تواند از تسهیلات 

صندوق توسعه ملی استفاده کند.
* رویترز طی گزارشی نوشت که مشتریان  آسیایی نفت ایران 
احتم�الا طی ماه های آینده به عل�ت نگرانی از عرضه نفت در 
جهان به دنبال ناآرامی ها در آفریقا، خرید نفت از این کش�ور 

را افزایش خواهند داد.
* قائم مقام شرکت ملی صنایع پتروشیمی ایران با ابراز امیدواری نسبت 
به افزایش تولید گاز در س��ال 1394 و تامین نیاز موجود واحدهای 
پتروشیمی، اظهار کرد: در سال جاری و سال آینده با کمبود گاز در 
کش��ور مواجه هستیم اما انتظار می رود در سال 94 میزان تولید گاز 
به قدری افزایش یابد که مازاد بر نیاز باش��د. محمدحس��ن پیوندی 
در گفت وگو با ایس��نا در مورد محدود ش��دن گازرسانی به واحدهای 
پتروش��یمی و قطع گاز در برخی واحدها گفت: مصرف گاز در کشور 
به طور وسیعی گسترش پیدا کرده است به گونه ای که توسعه مصرف 
با توسعه فازهای پارس جنوبی متناسب نبوده است. وی تصریح کرد: 
برخی نقاط کشور، سردسیر هستند و اکنون نیز در فصل سرما به سر 
می بریم؛ هیچ کس نمی تواند تحمل کند که هموطنان در سرما به سر 

ببرند اما در عوض، متانول و اوره مرتب تولید شود.
 * بررس�ی نرخ تورم طی س�ه دهه گذشته نش�ان از آن دارد 
که اقتصاد ایران فقط دو بار ش�اهد تورم تک رقمی بوده است. 
به گزارش ایس�نا در س�ال های 1364 و 1369، اقتصاد ایران با 
نرخ های تورم 6/9 و 9 درصد پایین ترین میزان تورم را به خود 
اختصاص داده است. پس از آن، کمترین میزان تورم مربوط به 
سال های 63، 84 و 88 بوده که به ترتیب شاهد تورم 10/4، 10/4 
و 10/8 درصدی بوده ایم. اما اقتصاد ایران در سال های 74 و 73 
نیز به ترتیب با نرخ های 49/4 و 35/2 بیشترین میزان تورم را 
به خود اختصاص داده است. آزادسازی قیمت ها و سیاست های 
تعدیل و همچنین سیاست های انبساطی دولت از عواملی بوده 

که باعث شد تورم از افزایش چشمگیری برخوردار شود.
* عضو هیات مدیره انجمن قطعه سازان ایران خواستار تامین نقدینگی 
مورد نیاز صنعت خودرو ش��د. محمدرضا نجفی منش در گفت وگو با 
ایسنا اظهار کرد: مشکل کمبود نقدینگی موجب کاهش تولید قطعه و 
خودرو شده است. وی تصریح کرد: اگرچه تحریم های خارجی مشکلاتی 
را ب��رای صنع��ت خودرو و قطعه  ایجاد کرده اما تحریم های اصلی در 

داخل کشور است که امیدواریم حل شود.

ش�رکت عم�ران پردی�س 
در تازه تری�ن اطلاعی�ه خ�ود 
اع�لام کرد نقل  و انتقال امتیاز 
مس�کن مهر، ممنوع است لذا 
به متقاضیان توصیه می ش�ود 
از انتقال و فروش امتیاز مسکن 

مهر خود، خودداری کنند.
در ای��ن اطلاعیه آمده اس��ت: 
با تدابیر اندیش��یده شده، امضا و 
تحویل پیش ق��رارداد و هم چنین 
احراز ش��رایط 5 سال سکونت، در 
کمترین زمان ممکن با طی مراحل 
اداری و ب��دون دریافت هیچ گونه 

وجهی انجام می گیرد.
ل��ذا ادعا یا پیش��نهاد دریافت 
هرگونه وجه ب��رای تحویل زودتر 
قرارداد یا تایید 5 س��ال سکونت 
هی��چ مبنای��ی نداش��ته و خلاف 
ضوابط می باش��د. لذا خواهشمند 
است متقاضیان محترم در صورتی 
که با چنین پیش��نهادی مبنی بر 
دریاف��ت وجه برای امضا و تحویل 
قرارداد یا تایید 5 سال سکونت از 
طرف هر ف��رد حقیقی یا حقوقی 
مواجه ش��دند سریعا موضوع را به 
مدیریت مسکن مهر اطلاع دهند. 
بدیه��ی اس��ت در ص��ورت اثبات 
هرگونه تخلف در این زمینه، مراتب 
از طری��ق مراجع اداری، حقوقی و 
قضایی ذیربط پیگیری و اقدامات 

لازم به عمل می آید.
در این اطلاعیه آمده اس��ت: با 
توجه به اینکه ظرفیت مسکن مهر 
شهر جدید پردیس تکمیل است، 
ادعای انجام ثبت نام و یا تایید فرم ج 
که بعضا طرح می گردد به هیچ وجه 
صحت نداشته و امکان پذیر نیست. 
لذا درخواس��ت می کنی��م در این 
خصوص مراقبت لازم به عمل آید 
تا مورد س��ودجویی، فریبکاری و 
اغواگری دلالان و واسطه های خرید 

و فروش قرار نگیرند.
بر اس��اس این اطلاعیه، نقل و 

انتقال امتیاز مسکن مهر، ممنوع 
است لذا توصیه می گردد از انتقال 
و فروش امتیاز مس��کن مهر خود، 

خودداری نمایید.
بر این اس��اس هرگونه تبعات 
و عواق��ب ناش��ی از انجام این امر، 

متوجه فروشنده و خریدار است.
شناسایی دهک های 

نیازمند مسکن
رئیس س��ازمان مل��ی زمین 
و مس��کن گف��ت: دول��ت درحال 
شناس��ایی دهک ه��ای نیازمن��د 
مسکن بوده و جزئیات طرح مسکن 

اجتماع��ی ب��ه محض شناس��ایی 
دهک های نیازمند مس��کن اعلام 

می شود.
س��یدمحمد پژمان در مراسم 
افتتاحیه پروژه 240 واحدی مهر 
شاهد اس��تان همدان عنوان کرد: 
در حال حاضر سازمان ملی زمین 
و مسکن و دولت در حال شناسایی 
دهک های نیازمند مسکن هستند 
و نتای��ج آن ظرف چند ماه آینده 

حاصل خواهد شد.
معاون وزیر راه و شهرسازی با 
اشاره به اینکه 30 درصد از اقتصاد 

کش��ور مربوط به بخش مس��کن 
اس��ت، بیان کرد: دولت باید برای 
ای��ن بخش مهم اقتص��ادی برنامه 
داشته باش��د و این برنامه نه تنها 
برای اقشار کم  درآمد بلکه باید برای 

همه بخش های اقتصادی باشد.
وی اف��زود: هم اکن��ون اص��ل 
موض��وع س��ازمان مل��ی زمین و 
مسکن تامین مسکن از سوی دولت 
برای افراد کم درآمد اس��ت که در 
ح��ال حاضر در حال مطالعه طرح 

جامع مسکن هستیم.
پژمان یادآور ش��د: دهک های 
پایی��ن جامعه برای ام��رار معاش 
نیازمند کمک و پوشش نهادهای 
اداری هستند که دولت باید موظف 
به عرضه زمین رایگان و تسهیلات 
ارزان  قیم��ت برای  ای��ن گروه ها 

است.
وی  اضاف��ه ک��رد: انتظ��ار ما 
همکاری بیشتر دستگاه های ذیربط 
در رابطه با مساکن مهر است چرا 
که بدون همکاری، این امر تحقق 

نخواهد یافت.
پژم��ان در پایان خاطرنش��ان 
س��اخت: امیدواریم ای��ن خانه ها، 
خانه های دلخواه و آس��ایش مردم 
باش��د و بتوانند در این مس��اکن 
فرزن��دان لایقی تحوی��ل جامعه 

دهند.

شرکت عمران پردیس:

نقل و انتقال امتیاز مسکن مهر 
ممنوع است

مع�اون وزیر صنعت و تجارت تاکید کرد کش�ور با کمبود کالا 
مواجه نیست.

حس��ن یونس سینکی در گفتگو با مهر گفت: توزیع کالاهای کوپنی 
به هیچ عنوان در دس��تور کار دولت قرار ندارد، همان طور که س��بدهای 
کالایی نیز در قالب کارت های الکترونیکی سرپرستان خانوار که هم اکنون 
برای دریافت یارانه های نقدی مورد استفاده قرار می گیرد، توزیع می شود.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: کوپن دیگر به اقتصاد 
ایران باز نمی گردد، این درحالی است که کالای کوپنی زمانی توزیع می شد 
که کشور با کمبود کالا مواجه بود، در حالی که هم اکنون هیچ مشکلی 
به لحاظ تامین کالا در کش��ور وجود ندارد و ذخایر کالاهای اساس��ی در 

شرایط مطلوبی قرار دارد.
وی تصریح کرد: هم اکنون جریان تامین و توزیع کالا در کشور بسیار 
روان است و نیازی به توزیع کالاها در شبکه های خاص همچون کالابرگ 
نیست. اما دولت به منظور حمایت از اقشار آسیب پذیر و تامین بخشی از 

نیازهای مردم، اختصاص سبد کالایی را تدارک دیده است.
به گفته سینکی، توزیع کالاهای کوپنی مفسده های بسیار داشت که 
خوشبختانه با خداحافظی کالابرگ با اقتصاد خانوارها، این مفسده ها نیز 

از بین رفت.

وزیر راه و شهرسازی گفت: 
برای انتقال پایتخت باید دلایل 

گسترده ای وجود داشته باشد.
عباس آخوندی در حاشیه بازدید 
از مصلای امام خمینی)ره( در پاسخ 
به ایسنا درباره انتقال پایتخت که در 
جلسه روز چهارشنبه هیات دولت، 
وزارت راه و شهرس��ازی مس��ئول 
بررسی این طرح شده است، گفت: 
انتق��ال پایتخت یک ایده اس��ت و 
باید این ایده توسط گروه مطالعاتی 
وزارت راه و شهرسازی بررسی شود.
وی تاکید کرد: گروهی را برای 
مطالعه و بررس��ی ای��ن امر در نظر 
گرفت��ه ام ت��ا به خوبی ای��ن ایده را 

بررسی کنند.
آخوندی با اشاره به اجرای طرح 
انتقال پایتخت در کشورهای دیگر 
گفت: بر اساس تجربه سایر کشورها، 
این موضوع در ایران نیز از اواخر دهه 
60 سابقه دارد و این کار خیلی زمان 

می خواهد.
به گفته وی هفته آینده گروهی 
برای مطالع��ه طرح انتقال پایتخت 
منصوب می شوند و این کار توسط 

این گروه بررسی خواهد شد.
وزیر راه و شهرسازی اظهار کرد: 
انتقال پایتخت فقط تغییر فیزیکی 
آن نیست بلکه بحث های دیگری هم 
چون تغییر در فرآیند تصمیم گیری 
نیز مهم اس��ت ک��ه نیازمند تمرکز 

زیادی است.
وی در پاس��خ به این که س��ال 
گذشته نیز موضوع انتقال پایتخت 
مطرح شده بود، افزود: برای انتقال 
پایتخت، زلزله یا آلودگی هوا کفایت 
نمی کند بلکه بای��د مجموعه ای از 
دلایل گس��ترده در این باره وجود 
داش��ته باش��د که این امر نیازمند 
شناسایی مس��ائل اقتصادی و فنی 

است.
وزیر راه و شهرسازی با اشاره به 
این که طرح انتقال پایتخت نیاز به 
مطالعه جدید دارد، گفت: این طرح 

نیازمند بررسی است.

وزیر راه و شهرسازی:
زلزله یا آلودگی هوا 
برای انتقال پایتخت 

کافی نیست

وزارت صنعت: کمبود کالا نداریم

س�خنگوی دول�ت ش�یب 
افزای�ش قیمت ه�ا در مرحله 
را  یارانه ه�ا  هدفمن�دی  دوم 

تدریجی اعلام کرد.
محمدباقر نوبخت در پاسخ به 
س��وال ایرنا که قانون هدفمندی 
یارانه ها تاکید دارد تا پایان برنامه 
پنجم توسعه باید قیمت حامل ها 
حداکثری شود و با توجه به دو سال 
باقی مان��ده آیا دولت روند تعدیل 
قیمت ها را تسریع می کند؟ گفت: 
زمانی که هدفمندی تصویب شد 
نرخ ارز هنوز رشد نکرده بود، پس 
از افزایش ن��رخ ارز فاصله تعدیل 
ش��ده در فاز اول مجددا با افزایش 
نرخ ارز از بی��ن رفت، بنابراین در 
موقعی��ت کنونی بای��د با توجه به 

مقتضیات تصمیم گیری کنیم.
وی تصریح ک��رد: قطعا اجازه 
نمی دهیم به بهانه هدفمند شدن 
یارانه ه��ا نرخ ت��ورم فزاینده ای به 
وجود بیاید. تورم خط قرمز دولت 
در اجرای قانون هدفمندی است، 
بنابرای��ن لایح��ه ای را در این باره 

تدوین خواهیم ک��رد که تورم به 
صورت جهش��ی بالا نرود و بخش 
تولید آس��یب نبیند. نمی خواهیم 
ب��ه م��ردم بگوییم از نیم س��اعت 
دیگ��ر نان و بنزین و گاز و غیره به 
این میزان درصد افزایش می یابد.

معاون برنامه ری��زی و نظارت 
اظهار  رئیس جمه��ور  راهب��ردی 
داش��ت: درب��اره اج��رای قان��ون 
هدفمن��دی باید این موضوع را به 
مردم اطلاع دهم، شیب قیمت ها 
یکباره نخواهد بود با توجه به اینکه 
دو سال به پایان برنامه پنجم مانده، 
نمی شود قیمت حامل های انرژی را 
در عرض این دو سال به قیمت های 
فوب یا همان واقعی سازی قیمت ها 

رساند.
وی گفت: برنامه ما برای اجرای 
قانون هدفمن��دی باید مدبرانه تر، 
حس��اب شده تر و با درنظر گرفتن 
همه جوانب باشد و سطح رضایت 
م��ردم را کاهش نده��د، ما گرچه 
روش فعلی کسب درآمد و توزیع 
درآم��د ناش��ی از یارانه ها را قبول 

نداریم و هر ماه برای جبران بودجه 
آن چالش های جدی داریم اما به 

مردم شوک نمی دهیم.
س��خنگوی دولت در پاسخ به 
پرسش��ی درباره اینکه ارائه لایحه 
جداگان��ه ب��رای هدفمندی باعث 
نخواهد ش��د که ناچار شوید برای 
بودجه س��ال آین��ده اصلاحیه به 
مجلس ببرید، افزود: بودجه منابع 
و مص��ارف خ��ودش را دارد، ام��ا 
هدفمندی یارانه ها، تنها روی چهار، 
پنج قلم کالا متمرکز خواهد شد، 
آن ه��م عمدت��ا حامل های انرژی 
است. نس��بت به آنها می گوید که 
چق��در یارانه های اینه��ا را درنظر 
بگیری��م و منابع��ی را ک��ه از این 
اصلاح قیمت ها حاصل می شود به 
چه ترتیبی در جامعه توزیع کنیم.

وی ادام��ه داد: در خص��وص 
یارانه ها با صراحت عرض کنم که 
روش فعلی کسب درآمد و توزیع 
درآمد ناشی از یارانه ها از نظر ما و 
کارشناسان روش مطلوبی نیست، 
م��ا می توانیم این پول را به اموری 

اختصاص دهیم که بهتر خرج شود. 
در حال حاض��ر 90درصد هزینه 
درمان��ی را اش��خاص می دهند و 
متاسفانه باید گفت این دسته جزو 
بیمه شدگان هستند و مردم بدون 
بیمه تم��ام هزینه را می دهند، در 
حالی که م��ا باید کاری کنیم که 
مردم ج��ز درم��ان درد خود درد 

دیگری نداشته باشند.
وی درب��اره روش بودجه ریزی 
سال 93 گفت: بودجه ریزی مبتنی 
ب��ر روش صف��ر شکس��ت خورده 
نیس��ت بلکه ی��ک خان��ه تکانی 
بودجه ای است و به صورت سنتی 
بودجه ی��ک دس��تگاه را افزایش 
نمی ده��د بلکه برای تخصیص هر 
اعتباری کالبدشکافی می کند. در 
واقع اگر امس��ال به یک دس��تگاه 
100 واح��د اعتبار تخصیص داده 
ش��ده دلیلی ندارد در سال آینده 
100 به ع��لاوه 10 درنظر گرفته 
ش��ود بلکه باید معلوم ش��ود نیاز 
دستگاه در سال جدید چقدر است، 
البته رویکرد ما بودجه ریزی مبتنی 

بر عملکرد اس��ت و قصد داریم در 
همین مسیر حرکت کنیم تا بودجه 

شفاف، منضبط و قانونمند باشد.
نوبخت همچنین درباره تاثیر 
افزایش ن��رخ ارز در لایحه بودجه 
سال 93 بر کالاهای اساسی، گفت: 
واردات برخی از کالاهای اساس��ی 
تا 11 تیرماه امس��ال بر پایه دلار 
1226 تومانی محاس��به شده و با 
تعیین قیمت دلار به ارزش 2477 
توم��ان در بودجه 92 و 2650 در 
بودج��ه 93، دول��ت متقبل ش��د 
که خود ای��ن مابه التفاوت را برای 
کالاهای اساس��ی به وی��ژه گندم 

پرداخت کند.
به گفته وی، بنابراین اختلاف 
قیم��ت هر کیلوگ��رم گندمی که 
اکنون بین 1226 تا 2477 تومان 
وارد می ش��ود را دولت به صورت 
یاران��ه ریالی پرداخ��ت می کند تا 
گندم به عن��وان یکی از کالاهای 
اساس��ی هیچ افزایش قیمتی پیدا 
نکند و همان مبنایی باشد که در 

ابتدای سال بوده است.

سخنگوی دولت:

قیمتهادرمرحلهدومهدفمندییارانههایکبارهبالانمیرود

دبیرکل بانک مرکزی گفت: 
جامعه فعلا انتش�ار اسکناس 

درشت تر را نمی پسندد.
محمود احمدی در گفت وگو 
با خبرگ��زاری ف��ارس، در مورد 
انتشار اسکناس درشت تر توسط 
بانک مرکزی، اظهار داشت: بانک 
مرکزی آمادگی انتشار اسکناس 
درش��ت تر را دارد، اما در این بین 

مسائلی هم وجود دارد.
وی افزود: در جامعه این تصور 
وجود دارد که انتش��ار اسکناس 
درش��ت به معنای کاهش ارزش 
پول ملی است و با توجه به اینکه 
مردم، »ایران چک« را پذیرفته اند، 
بهتر است فعلا موج جدیدی برای 
تغییر و تحول در این زمینه ایجاد 

نشود.
دبیرکل بانک مرکزی با بیان 
اینکه هنوز ش��ورای پول و اعتبار 
مجوزی برای انتش��ار اس��کناس 
درش��ت تر به بانک مرکزی نداده 
گف��ت: در حال حاض��ر از لحاظ 

انتش��ار  برای  بیرون��ی ش��رایط 
اسکناس درش��ت تر مهیا نیست 
و به نظر می رسد، تامین نیازها از 
طریق ایران چک، گزینه بهتری 
اس��ت.وی تصری��ح ک��رد: بانک 
مرکزی فعلا انتش��ار اس��کناس 
درشت تر را به عنوان یک راهکار 

جایگزین ایران چک در دس��تور 
کار خود دارد.

احمدی با اشاره به تغییر واحد 
پولی در کشورهای اروپایی، افزود: 
کش��ورهای عضو اتحادیه اروپا به 
مدت 4 س��ال اس��کناس یورو را 
منتشر کرده، امکانات لجستیک 

را ارزیاب��ی و می��زان توزیع آن را 
در هر منطق��ه برآورد کردند؛ در 
کشور ما با توجه به پهناور بودن، 
برای فراهم ک��ردن زمینه توزیع 
اسکناس درش��ت تر، کار طولانی 

مدتی را می طلبد.
وی ادام��ه داد: حداقل مدت 

زمان م��ورد نیاز برای انتش��ار و 
توزی��ع اس��کناس 20 و 50 هزار 
تومان��ی با ایران چک، دو س��ال 

است.
دبیرکل بانک مرکزی با اشاره 
به کاهش ارزش پول ملی، اظهار 
داش��ت: با توجه به این مس��اله 
باید به س��ایر اجزای این مس��اله 
توجه ش��ود، زیرا اگر طرح حذف 
صفر می خواهد اجرا ش��ود، باید 
2 میلیارد قطعه اس��کناس امحاء 
و اس��کناس های طراحی شده در 

طرح حذف صفرها منتشر شود.
وی اف��زود: به همین دلیل به 
نظر می رسد با ملاحظات بیشتری 
در این زمینه اقدام کنیم تا برخی 
مسائل مانند حذف صفرها تعیین 
تکلیف شود؛ 8 مولفه مهم در این 
زمینه وج��ود دارد که به همین 
دلیل ترجیح می دهیم، تا یکی دو 
سال آینده به همین شکل کار را 
پیش برده و پس از تعیین تکلیف 

آن مسائل، اقدام کنیم.

دبیرکل بانک مرکزی:

مردمانتشاراسکناسدرشتتررانمیپسندند

رئیس کمیسیون صادرات اتاق بازرگانی ایران تلاش برای کاهش 
نرخ ارز را تهدید صادرات قلمداد کرد.

اسدالله عسگراولادی با بیان این که اظهارنظر دولت و تلاش آن برای 
کاهش نرخ ارز تهدیدی بر سر راه صادرات کشور است اذعان کرد: وزیران 
م��دام اعلام می کنند که ارز باید به 2600 تومان برس��د. ما که می دانیم 
ن��رخ ارز تا این میزان پایین نمی آید، ولی حتی بیان این اظهارنظرها نیز 

بر صادرات لطمه می زند.
وی ب��ا بی��ان این ادعا که هی��چ برنامه ریزی برای ص��ادرات در ایران 
نمی ش��ود، بیان کرد: این که تصمیم گی��ران مدام اعلام می کنند نرخ ارز 
بای��د پایین تر بیاید، امکان برنامه ریزی را از صادرکنندگان می گیرد، زیرا 

قدرت ریسک از آنها گرفته می شود.
رئیس کمیسیون صادرات اتاق بازرگانی ایران با اشاره به این که محال 
است هدف گذاری صادرات بر اساس بودجه سال جاری محقق شود، گفت: 
ص��ادرات در ح��دود 25 تا 30 درصد کمتر از رقم اعلام ش��ده در بودجه 

محقق می شود.
اسدالله عسگراولادی در گفت وگو با ایسنا همچنین اظهار کرد: بر اساس 
آمارهای اعلام شده از سوی سازمان توسعه تجارت میزان کل صادرات در 

هشت ماهه امسال افت داشته است.
وی با بیان این که صادرات ما با چهار چالش اساس��ی روبه رو اس��ت، 
خاطرنشان کرد: اولین چالشی که در میزان صادرات هشت ماهه امسال 
نیز تاثیر زیادی داشته، تهدیدهای وزارت امور اقتصاد و دارایی و سازمان 

امور مالیاتی برای اخذ مالیات از صادرکنندگان است.
این تهدیدها تا جایی پیش رفته است که بسیاری از صادرکنندگان و 

فعالان اقتصادی در شهرهای کوچک ممنوع الخروج شده اند.
او با تاکید بر این که پیمان س��پاری ارزی و عدم  لغو این مصوبه نیز 
از دیگر مشکلات اساسی و تاثیرگذار بر کاهش صادرات است، خاطرنشان 
کرد:  قرار بود لغو مصوبه پیمان س��پاری ارزی ابلاغ ش��ود ولی متاس��فانه 
گمرک هم چنان این مصوبه را اجرایی و از صادرکنندگان تعهدنامه ارزی 

دریافت می کند.
وی ب��ا اش��اره به این که حمل ونقل دیگر عام��ل تاثیرگذار بر کاهش 
ص��ادرات بوده اس��ت، تصریح کرد: تحریم های کش��تیرانی و مش��کلات 
حمل ونقل به نحوی بوده اس��ت که باعث کاهش آمارهای صادراتی شده 

است.
به گفته این عضو ات��اق بازرگانی ایران، صادرکنندگان برای صادرات 
محصولات خود باید کالاهای خود را به ترکیه یا به بندر جبل علی برده و 

از آنجا اقدام به صادرات محصولات خود کنند.
وی با تاکید بر این که مس��ائل بانکی نیز هم چنان حل نش��ده است، 
اظه��ار کرد: همین موضوع باعث ش��ده که ام��کان جابه جایی پول برای 

صادرکنندگان فراهم نشود.
او با ارائه پیش��نهادی مبنی بر برگزاری س��مینار صادرات گفت: این 
سمینار باید در راستای رسیدگی و حل مسائل بر سر راه صادرات برگزار 
ش��ود تا صادرکنندگان بتوانند مش��کلات خود را به صورت تخصصی به 

دولت مطرح کنند.

تعداد معاملات مسکن در پاییز امسال نسبت به پاییز گذشته 
حدود 150 هزار مورد کاهش یافته است.

به گزارش ایسنا، کل معاملات منعقد شده مسکن در فصل پاییز امسال 
416 هزار و 372 مورد بوده که در مقایس��ه با مدت مش��ابه سال گذشته 

149 هزار و 358 مورد کاهش یافته است.
در پاییز س��ال گذشته بیش��ترین معاملات مربوط به ماه مهر بود اما 
پاییز امسال آذر صدرنشین تعداد معاملات مسکن بوده و تعداد معاملات 
در این ماه نس��بت به ماه گذش��ته اش نزدیک به 16 هزار مورد افزایش 
داش��ته و تقریبا به آمار معاملات مهرماه نزدیک ش��ده است چرا که آبان 
امسال میزان معاملات مسکن کاهش چشمگیری داشت که این کاهش 

در آذر جبران شد.
تعداد معاملات مس��کن در آذر امس��ال 144 هزار و 296 مورد بوده 

که 86 هزار و 323 مورد آن مربوط به خرید و فروش خانه بوده است.
بر اس��اس آمار موجود از میزان قراردادهای منعقد ش��ده مسکن در 
کل کش��ور، از ابتدای س��ال هرچه قیمت ها با نزول بیشتری همراه شده 
معاملات نیز کمتر شده است و علیرغم شکسته شدن حباب 20 درصدی 
قیمت مسکن و کاهش دو درصدی قیمت ها در فصل پاییز، بازار با رکود 
مواجه اس��ت و اس��تقبال چندانی برای خرید و فروش خانه نیس��ت و به 
گفته رئیس اتحادیه کش��وری مشاوران املاک »هرچه قیمت ها افزایش 
یابد تقاضای مردم برای خرید هم بیش��تر می شود و زمان کاهش قیمت 

مردم دست نگه می دارند.«
ش��اید بازار منتظر اعلام برنامه ها و تس��هیلات مس��کنی وزارت راه و 
شهرس��ازی و قطعی شدن میزان وام مسکن است که در بانک مرکزی و 

وزارت راه و شهرسازی در حال بررسی است.

اسدالله عسگراولادی:
تلاش برای کاهش نرخ ارز

 تهدید صادرات است!

اتحادی�ه افت معاملات مسکن در پاییز امسال عام�ل  مدی�ر 
کنن�ده  تولی�د  تعاونیه�ای 
تاکنون  لبنی گف�ت:  فرآورده 
بخش�نامه ای از س�وی دولت 
برای اختصاص یارانه شیر ابلاغ 

نشده است.
در  اس��ماعیلی  محمدرض��ا 
گفت وگ��و با ف��ارس در خصوص 
تصمیم دولت برای اختصاص یارانه 
به منظ��ور جلوگی��ری از افزایش 
قیمت ش��یر اظهار داش��ت: هنوز 
در این خصوص دس��تورالعمل یا 
بخش��نامه ای از سوی دولت ابلاغ 
نش��ده اس��ت.مدیر عامل اتحادیه 
تولیدکننده  تعاونی های  سراس��ر 
فرآورده ه��ای لبن��ی اف��زود: این 
موضوع هنوز در حد حرف اس��ت 
و با وج��ود نامه نگاری ما با وزارت 
صنعت تاکنون چیزی اعلام نشده 

است.
وی با بی��ان اینکه توان مردم 
برای خرید لبنیات خصوصاً ش��یر 
کم ش��ده است گفت: اغلب تصور 
می کنند که تولیدکنندگان موجب 
افزایش قیمت لبنیات شده اند در 
حالی ک��ه ما حاضری��م محصول 
خود را با 10 تا 15 درصد سود به 

مشتری ارائه دهیم.
اسماعیلی افزود: در حال حاضر 
اغل��ب تولید کنن��دگان لبنیات با 
30 ت��ا 50 درص��د ظرفیت خود 

مشغول فعالیت هستند و عده ای 
هم کار خ��ود را تعطیل کرده اند، 
اما تولیدکنن��دگان بزرگ لبنی و 
صاح��ب برند با ت��وان مالی بالای 
خود توانسته اند جایگاه خود را در 

بازار حفظ کنند.
این فعال بخش تعاون با بیان 
اینکه قبل از هدفمندی برای خرید 
10 تن شیر 4 میلیون تومان هزینه 
می کردیم، گفت: این رقم الان به 
12 میلیون تومان رسیده و سرمایه 
در گ��ردش زیادی نی��از دارد که 
تولیدکنندگان خ��رد توان تأمین 

آن را ندارند.
وی با اشاره به مکاتباتی که با 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
در دولت قبل و دولت فعلی انجام 
داده گف��ت: با ای��ن وجود تاکنون 
پاس��خی از آنها دریافت نکرده ایم 
و وزی��ر تعاون و کار به جای اینکه 
با تعاونی ها جلسه بگذارد با فعالان 
بخش خصوصی در اتاق بازرگانی 

تشکیل جلسه می دهد.
رئی��س اتحادی��ه تعاونی های 
تولید لبنیات تصریح کرد: متأسفانه 
الان هم برای توزیع بسته کالایی 
و  تعاونی ه��ا  اینک��ه  ج��ای  ب��ه 
تولیدکنندگان خرد را فعال کنند 
و س��فارش تأمی��ن کالا را به آنها 
بدهند، به س��راغ برندهای بزرگ 
می روند در صورتی که توان تولید 

و کیفیت کالا در این بخش بالاتر 
است.اسماعیلی با اشاره به تدوین 
بس��ته پیش��نهادی برای ارائه به 
مجلس و دولت برای حل مشکلات 
بخش لبنیات کشور گفت: در این 
بهبود  ب��رای  راهکارهایی  بس��ته 
وضعیت این بخش با حمایت دولت 

دیده شده است.
وی افزایش قیمت شیر را عامل 
کاهش شدید مصرف این محصول 
دانست و افزود: قبل از هدفمندی 
یارانه ها روزانه 180 تن ش��یر در 
تهران توزیع می کردیم که این رقم 

الان به 5 تن کاهش یافته است.
اس��ماعیلی با اش��اره به لزوم 
حمایت از تولیدکنندگان کوچک 
و تعاونی ه��ا ب��رای کاهش هزینه 
تولید خواس��تار کم��ک دولت در 

این زمینه شد. 
بنابرای��ن گ��زارش: نوبخ��ت، 
س��خنگوی دولت هفته گذش��ته 
ب��ا بی��ان اینکه نظر ما این اس��ت 
که قیمت ش��یر خام برای مصرف 
کننده افزایش نیاب��د، اعلام کرد: 
دولت 3 ه��زار میلیارد ریال یارانه 
برای دام��داران و کارخانجات در 
نظر گرفته تا ب��ا تأمین منابع آن 
توسط معاونت برنامه ریزی ریاست 
جمهوری هم از افزایش قیمت شیر 
و محصولات لبنی جلوگیری شود و 

هم دامداران متضرر نشوند.

مدیر عامل اتحادیه تعاونی های لبنی:
بخشنامه ای از دولت درباره یارانه شیر دریافت نکرده ایم

نای�ب رئیس هیئت مدیره ش�رکت مخابرات ته�ران گفت: با 
کاهش نرخ دلار و تورم در کش�ور ام�کان کاهش قیمت اینترنت 

فراهم شده است.
به گزارش فارس، غلامرضا ش��یدایی در پاس��خ به سوالی در خصوص 
کاهش قیمت اینترنت گفت: با برنامه های اعلام شده توسط وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات و هدایت س��ازمان تنظیم مقررات و همکاری شرکت 
زیرساخت، شرکت مخابرات و شرکت های ارائه دهنده خدمات ADSL در 

آینده شاهد کاهش قیمت اینترنت برای کاربران می شویم.
وی گزینه های اصلی تاثیرگذار در تعرفه اینترنت برای کاربران نهایی 
را، قیمت تجهیزات لایه دسترسی و انتقال، قیمت پهنای باند دریافتی از 
دروازه ورودی اینترنت کشور، هزینه های نیروی انسانی و انرژی مصرفی 
در بخش و نیز هزینه تجهیزات جانبی منصوبه اعلام کرد و گفت: با توجه 
به کاهش نرخ دلار و تورم در کش��ور امکان کاهش تعرفه اینترنت برای 

کاربران به وجود آمده است.
وی ادام��ه داد: ب��ا توجه به توس��عه ظرفیت پهنای بان��د اینترنت از 
س��وی ش��رکت زیرس��اخت و تعامل مخابرات با آن شرکت، طی یک ماه 
آین��ده ظرفیت پهنای باند مخابرات اس��تان تهران 50 درصد و اس��تان 
الب��رز 100 درصد افزایش می یابد که در نتیجه این امر به زودی ش��اهد 
افزایش رضایت مندی مشتریان اینترنت پرسرعت مخابرات استان تهران 

خواهیم بود.

ششمین نمایشگاه بین المللی سیمان و بتن با حضور 120 شرکت داخلی 
و خارجی گشایش یافت.

به گزارش ایرنا در شش��مین نمایش��گاه بین المللی سیمان، بتن، تکنولوژی های 
ساخت و ماشین آلات وابسته که از دیروز جمعه ششم تا نهم دی ماه در محل دائمی 
نمایش��گاه های بین المللی تهران برپاست، بیش از 120 شرکت داخلی و خارجی از 
جمهوری اس��لامی ایران و کش��ورهای ترکیه، هند، چین، روس��یه، امارات و ایتالیا 

حضور دارند.
در این نمایش��گاه انواع تجهیزات و قطعات مربوط به کارخانه آسفالت، دستگاه 
س��رند، دستگاه مرکزی بتن ثابت، سنگ شکن های مخروطی، لوله و متعلقات برای 
عملیات بتن ریزی فنداس��یون ها، دیوارهای برشی و سقف ها، دستگاه معدن، جک 
بتن شکن، جک ملات شکن، اره برش مغزه بتن، انواع قالب بتن، عمل آوری بتن، میز 
ویبره، هوامتر بتن، اس��لامپ، اره برش مس��تقیم خاک، چکش تراکم، اکستراکشن 
آسفالت، الک های دانه بندی، لرزاننده و اولتراسونیک بتن، تجهیزات آزمایشگاه مجهز 
بتن، تجهیزات کامل آزمایش برش، تجهیزات کامل آزمایش هیدرومتری، تجهیزات 
کامل آزمایش تراکم، انواع تجهیزات تولید اولیه مواد معدنی، طراحی و اتوماسیون، 
انواع تجهیزات و ابزار عایق ها، نس��وزها و فیلتراس��یون و صنایع مرتبط عرضه و در 

معرض دید علاقه مندان قرار گرفته است.
همزمان با برگزاری شش��مین نمایشگاه بین المللی سیمان، بتن، تکنولوژی های 
س��اخت و ماشین آلات وابسته؛ نخستین همایش ملی تولیدکنندگان سیمان ایران 

هم برگزار می شود.
قرار اس��ت در این همایش که علاوه بر مسئولان کشوری، مدیران کارخانه های 
س��یمان، کارشناس��ان و متخصصان نیز حضور دارند؛ چگونگی ارتقاء کمی و کیفی 
سیمان تولیدی کشور، بهینه سازی مصرف انرژی و راهکارهای تولید سیمان و همزمان 

حفظ محیط زیست، ارائه و بررسی شود.
برگزاری چهار کارگاه تخصصی با موضوعات؛ بهینه سازی مصرف سوخت و انرژی 
در صنعت سیمان و بتن، تکنولوژی های ساخت بتن، سنگ شکن سیار، معدن شن و 
ماسه، آزمایش دانه بندی مصالح سنگی، آزمایش درصد جذب آب و آزمایش میزان 
ساییدگی مصالح سنگی و بررسی راه های نوین طرح های اختلاط بتن هم از دیگر 
برنامه های جانبی ششمین نمایشگاه بین المللی سیمان، بتن، تکنولوژی های ساخت 

و ماشین آلات وابسته است.
این نمایشگاه تا 9 دی ماه همه روزه از ساعت 9 تا 16 آماده بازدید علاقه مندان 

است.

مع�اون وزیر صنع�ت، معدن و تج�ارت از 
گش�ایش ال س�ی 15 درص�دی ب�رای 5 طرح 

فولادی خبر داد.
مهدی کرباس��یان در گفتگو با مهر با تش��ریح 
جزئی��ات تأمین اعتبار 5 طرح ف��ولادی گفت: هم 
اکنون س��رمایه گذاران ایرانی با سهم 65 درصدی و 
مش��ارکت 35 درصدی ایمیدرو، 5 طرح فولادی را 
تأمین اعتبار کرده اند که خوشبختانه مراحل حقوقی 
این کار در حال سپری شدن است و برای گشایش 

ال سی اقدام کرده اند.
مع��اون وزیر صنع��ت، معدن و تج��ارت افزود: 
همچنین 4 طرح را نیز بانک صنعت و معدن تأمین 
اعتب��ار خواهد کرد و اگر مش��کلات بروکراس��ی و 
اداری حل ش��ود، هرچه زودتر این طرحها اجرایی 

خواهند شد.

وی تصریح کرد: گشایش ال سی با نرخ 15 درصد 
ب��رای 5 طرح فولادی مذکور صورت خواهد گرفت، 
ضمن اینکه سرمایه گذاران مبلغ این گشایش اعتبار 
را در دو قس��ط 7/5 درص��دی در ابتدا و نیز بعد از 

گذشت مدتی پرداخت خواهند کرد.
ب��ه گفته کرباس��یان، این 5 طرح ش��امل واحد 
احیای مس��تقیم نی ریز، احیای مس��تقیم شادگان، 
بافت، قائنات و سفید دشت است که برای قائنات و 
سفیددشت گشایش ال سی نیز صورت گرفته است 
و گشایش اعتبار س��ه طرح دیگر در مراحل نهایی 

قرار دارد.
وی اظهار داش��ت: طرح های احیای مس��تقیم 
سبزوار و میانه نیز مراحل اداری خود برای گشایش 
ال سی را سپری می کند که امیدواریم هرچه زودتر 

این دو طرح نیز به نتیجه برسند.
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شرکت مخابرات استان تهران:
قیمت اینترنت کاهش می یابد


